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Zaaknummer: 109232 
Vragen van het statenlid Willem Willemse en George Lernhout (50Plus) ingevolge 
artikel 44 reglement van orde  
 

AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2021 nummer 246 
 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
Maatregelen ter voorkoming verspreiding van PFAS: 
 
(ingekomen: 10 december 2021) 

 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Is GS met 50PLUS van mening dat de 
resultaten van de eerder genoemde 
onderzoeken aanleiding geven tot het nemen 
van serieuze maatregelen ten behoeve van 
de aanwonenden, Waarde, Walsoorden en 
de bezoekers van het land van Saeftinghe in 
het oostelijke deel van de Westerschelde? 

1. De resultaten van het onderzoek door de 
Vlaamse actiegroep Grondrecht geeft 
wederom aan dat er sprake is van hoge 
concentraties in bot. Dit onderstreept de 
urgentie. 
 
GS heeft sinds juli aan partijen gevraagd een 
standpunt in te nemen over met name de 
consumptie van (zelfgevangen) vis en 
daarover te communiceren.  
 
Naar aanleiding van het genoemde 
onderzoek is dit opnieuw aan de orde 
gebracht. De combinatie van beschikbare 
gegevens over vis heeft geresulteerd in het 
advies van de GGD van 15 december aan 
(sport)vissers om uit voorzorg geen zelf 
gevangen vis te consumeren uit de 
Westerschelde. Dit advies is van toepassing 
tot de resultaten die bekend zijn van het 
onderzoek waarvoor GS opdracht heeft 
gegeven. 
 

2. Is GS met 50PLUS van mening dat gezien de 
concentraties PFAS in het oostelijk deel van 
de Westerschelde, de Hedwigepolder niet 
onder water gezet, met andere woorden niet 
ontpoldert mag worden alvorens de vervuiling 
door PFAS is stopgezet of significant is 
verminderd ? 

2. Nee, die mening delen wij niet.  
 
Het is aan het Rijk als formeel opdrachtgever 
om te bepalen of de ontpoldering van de 
Hedwigepolder doorgang kan vinden. Zoals 
in de kamerbrieven door de minister IenW1  
aangegeven kan dat binnen de geldende 
kaders. Wij delen de mening dat dit kan zo 
lang uit metingen en onderzoeksresultaten 
met betrekking tot zwevend stof blijkt dat dit 
verantwoord is. Tot nu toe blijkt dat uit de 
metingen en we volgen de metingen en 

                                                      
1 
https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2021/10/05/gev
olgen-pfas-voor-ontpoldering-hedwigepolder/gevolgen-pfas-voor-ontpoldering-
hedwigepolder.pdf en  
https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2021/11/16/bea
ntwoording-kamervragen-over-gevolgen-van-de-gemeten-pfas-concentraties-in-de-
westerschelde-voor-de-ontpoldering-van-de-hedwigepolder/beantwoording-kamervragen-
over-gevolgen-van-de-gemeten-pfas-concentraties-in-de-westerschelde-voor-de-
ontpoldering-van-de-hedwigepolder.pdf  
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Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

onderzoeken de komende periode op de 
voet. 

3. Is GS met 50PLUS van mening dat er in het 
oostelijk deel van de Westerschelde geen 
vaargeulonderhoud mag plaatsvinden en 
geen bodemsediment mag worden verplaatst 
totdat de PFAS vervuiling is gestopt en wij 
weten hoe ernstig de gevolgen zijn voor 
mens en dier? 

3. Nee, die mening delen wij niet. 
 
Het is van belang dat goed gekeken wordt 
naar gevolgen van onderhoud en 
verplaatsing van slib in relatie tot het gehalte 
PFAS. Wij volgen dat kritisch.  
 
Om die reden hebben wij inmiddels  
2 zienswijzen ingediend.  
  

4. Is GS met 50PLUS van mening dat er verder 
onderzoek moet worden gedaan in de loop 
van de Westerschelde tot aan Westkapelle 
en de Belgische grens om te weten te komen 
hoe de concentraties zich verhouden? En 
hoeverre de concentraties gevaarlijk zijn voor 
de leefomgeving? 

4. Wij hebben de WUR en RIVM opdracht 
gegeven voor het uitvoeren van onderzoek 
naar de PFAS concentraties in 
voedselproducten. In dit onderzoek worden 
ook water en slib monsters geanalyseerd. 
Monstername vindt op verschillende locaties 
plaats, zodanig dat een gradiënt kan worden 
bepaald van de landsgrens tot de monding 
van de Westerschelde.  

 

 MIDDELBURG, 21 december 2022 

 

Gedeputeerde Staten 

 

Drs. J.M.M. Polman 

A.W. Smit 

 

Namens fractie: 50Plus 

Willem Willemse en George Lernhout 
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